

سلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب التابعة للاتحاد البرلماني الدولي

الصحة والتغذية

جلسة الإحاطة الثانية عبر الإنترنت للشباب البرلمانيين

المذكرة التوضيحية المؤقتة

السياق والأساس المنطقي

على الرغم من المكاسب الجديرة بالثناء التي تحققت منذ العام 2000، مع انخفاض معدل وفيات الأمهات بنسبة 29 بالمئة وانخفاض معدل وفيات الأطفال بنسبة 43 بالمئة، لا يزال 250000 من النساء و 5,9 مليون طفل دون سن الـ 5 يموتون سنوياً لأسباب يمكن الوقاية منها إلى حد كبير. يوفر الهدف رقم 3 من أهداف التنمية المستدامة بشأن الصحة الجيدة والرفاه للجميع بحلول العام 2030 خارطة طريق يمكن أن تساعد البلدان على تسريع التقدم.

إن النساء والأطفال والمراهقين معرضون أيضاً بشكل خاص لخطر سوء التغذية، مما يحد من قدرات التعلم والإنتاجية ويسهم في إدامة دورة من اعتلال الصحة والفقر. على الصعيد العالمي، يعاني واحد من كل ثلاثة أشخاص من شكل واحد على الأقل من أشكال سوء التغذية. الأنظمة الغذائية دون الحد الأمثل مسؤولة عن الوفيات على مستوى العالم أكثر من أي عامل خطر آخر، مما يجعل التغذية الجيدة واحدة من أفضل الاستثمارات للتنمية البشرية والاقتصادية. تقديم الوجبات المدرسية هو أفضل تدخل غذائي وتغذوي في المدرسة. كان 73 مليون طفل ضعيف يفوتون الوجبات المدرسية قبل الجائحة. وقد ارتفع هذا العدد إلى 360 مليون نتيجة لجائحة كوفيد-19. وإلى جانب الأطفال، تعوق النزاعات وتغير المناخ الأمن الغذائي والتغذية للجميع. ويهدف الهدف رقم 2 من أهداف التنمية المستدامة المتمثل في القضاء على الجوع، وتحقيق الأمن الغذائي، وتحسين التغذية، إلى إنهاء جميع أشكال سوء التغذية بحلول العام 2030.

كما تأثر الشبان والشابات بشكل كبير بالصدمات الصحية والاجتماعية-الاقتصادية التي أحدثتها جائحة كوفيد-19. إن تأثير الجائحة على الصحة النفسية كبير، بما في ذلك الاضطرابات النفسية والعزلة والإجهاد

المزمن. ويتأثر الشباب بشكل غير متناسب بإغلاق المدارس، والتباعد الاجتماعي، وتدابير الحجر الصحي. في العام 2021، دعا المؤتمر العالمي السابع للاتحاد البرلماني الدولي للبرلمانيين الشباب البرلمانات والحكومات إلى الاهتمام بصحة الشباب النفسية وتخصيص الموارد للرعاية الصحية النفسية وخدماتها.

ويمكن للبرلمانيين أن يساعدوا في تحسين صحة النساء والأطفال والمراهقين ورفاههم. هم يسنون تشريعات، ويشرفون على صياغة الموازنة وتنفيذها، ويعززون مشاركة ناخبهم في صنع السياسات. تكتسي التوعية المجتمعية والمشاركة العامة أهمية خاصة، لأن الأطفال والمراهقين غالباً ما يكونون من بين المجموعات التي لا صوت لها. يتمتع النواب الشباب بالحق والمسؤولية في المشاركة بشكل فعال واتخاذ قرارات مستنيرة وقائمة على الأدلة بشأن جميع المسائل المهمة المتعلقة بناخبهم، بما في ذلك قضية الصحة والتغذية.

ومن أجل تسليط الضوء على هذه المسائل المثيرة للقلق وحشد البرلمانيين الشباب حول الحلول من منظور صنع السياسات، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة الإحاطة الثانية عبر الإنترنت لسلسلة تمكين البرلمانيين الشباب بشأن الصحة والتغذية.

الأهداف

تتمثل جلسة الإحاطة عبر الإنترنت بشأن الصحة والتغذية في ما يلي:

- توعية البرلمانيين الشباب بشأن صحة النساء والأطفال والمراهقين، وصحتهم النفسية، والتغذية، وتأثير جائحة كوفيد-19؛
- تقييم أوجه التقدم والتحديات التي تواجه تحقيق الهدفين رقم 2 و 3 من أهداف التنمية المستدامة في العام 2030 وتحديد التشريعات والحلول الممكنة ذات الصلة بالسياسات؛
- إطلاع البرلمانيين على تغذية الأطفال، والاستراتيجيات والتدخلات الفعالة لضمان اتباع أنظمة غذائية صحية؛
- توفير منبر لتبادل الممارسات الجيدة والسياسات بين البرلمانيين الشباب.



المنهجية

سيتم تنظيم جلسة الإحاطة الثانية عبر الإنترنت لسلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب في شكل إحاطة يقدمها الخبراء حول صحة النساء والأطفال والمراهقين، وصحتهم النفسية، والتغذية. وسيعقب ذلك نقاش بين البرلمانيين الشباب يهدف إلى تبادل الممارسات الجيدة بشأن السياسات والتشريعات المتعلقة بالصحة والتغذية. وستتاح الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية، والعربية.

التاريخ، والمكان الافتراضي، والوقت

ستعقد جلسة الإحاطة عبر الإنترنت على منصة زووم Zoom، في 30 أيار/مايو 2022، من الساعة 13:00 ولغاية الساعة 15:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (توقيت جنيف)

[رابط التسجيل: https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZYkfu-rqD8rH9O4vjiaPP46Wf5BLSyr0ZDz](https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZYkfu-rqD8rH9O4vjiaPP46Wf5BLSyr0ZDz)





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

IPU's Empowerment Series for young parliamentarians

Health and Nutrition

Second Online briefing for young parliamentarians

Provisional Concept note

Context and Rationale

Despite laudable gains made since 2000 with a 29 per cent reduction in maternal mortality and a 43 per cent reduction in child mortality, 295,000 women and 5.9 million children under the age of 5 continue to die annually from largely preventable causes. Sustainable Development Goal 3 on Good Health and Well-being for all by 2030 provides a roadmap that can help countries accelerate progress.

Women, children, and adolescents are also at particular risk of malnutrition, which limits learning capacities and productivity and contributes to perpetuating a cycle of ill-health and poverty. Globally, one in three people suffers from at least one form of malnutrition. Suboptimal diets are responsible for more deaths globally than any other risk factor, making good nutrition one of the best investments for human and economic development. Providing school meals is the best-known school-based food and nutrition intervention. 73 million vulnerable children were missing out on school meals before the pandemic. This number has increased to 360 million as a result of the COVID-19 pandemic. Beyond children, conflicts and climate change are hindering food security and nutrition for all. Sustainable Development Goal 2 to End hunger, achieve food security and improved nutrition and its targets aim at ending all forms of malnutrition by 2030.

Young men and women were also significantly impacted by the health and socio-economic shocks brought about by the COVID-19 pandemic. The impact of the pandemic on mental health is significant, including clinical mental illness, isolation and chronic stress. Young people were disproportionately affected by school closures, social distancing and quarantine measures. In 2021 the IPU's Seventh Global Conference of Young Parliamentarians called parliaments and governments to pay attention to youth mental health and allocate resources to mental health care and services.

Parliamentarians can help improve the health and well-being of women, children and adolescents. They enact legislation, oversee budget formulation and implementation, and foster the participation of constituencies in policy making. Community outreach and public engagement are particularly important, as children and adolescents are often among the groups without a voice. Young MPs have a right and responsibility to actively engage and make informed, evidence-based decisions on all important issues concerning their constituencies, including the issue of health and nutrition.

To shed light on these issues of concern and mobilize young parliamentarians on solutions from a policy-making perspective, the IPU is organizing the second online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians on Health and Nutrition.

Objectives

The aims of the online briefing on health and nutrition are to:

- Raise awareness on women's, children's and adolescent's health, mental health, and nutrition among young parliamentarians and the impact of the COVID-19 pandemic;
- Take stock of advancements and challenges towards achieving Sustainable Development Goals 2 and 3 in 2030 and identify possible legislation and policy related solutions;
- Inform parliamentarians about children's nutrition, and effective strategies and interventions to ensure healthy diets;
- Offer a platform to share good practices and policies between young parliamentarians.

Methodology

The second online briefing of the Empowerment Series for young parliamentarians will be organized in the form of a briefing by experts on women's, children's and adolescent's health, mental health, and nutrition. It will be followed by a discussion among young MPs aimed at sharing good practices on health and nutrition related policies and legislation.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Spanish and Arabic.

Date, virtual venue and time

The online briefing will take place on Zoom, on 30 May 2022, from 13:00 to 15:00 CET (Geneva time).

Registration link: <https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZYkfu-rQD8rH9O4vjiaPP46Wf5BLSyr0ZDz>